
 

Masarykova univerzita, Fakulta sociálních studií 
 
Joštova 218/10, 602 00 Brno, Česká republika 
T: +420 549 49 1910, E: info@fss.muni.cz, www.fss.muni.cz 
Bankovní spojení: KB Brno-město, ČÚ: 85636621/0100, IČ: 00216224, DIČ: CZ00216224 

1/4 V odpovědi prosím uvádějte naše číslo jednací. 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity 

Zápis ze 177. zasedání 8. 2. 2017 

 

Přítomni: 
● doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D. 

● Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

● Mgr. Stanislav Ježek, Ph.D. 

● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 

● Mgr. Hubert Smekal, M. A., Ph.D. 

● Mgr. Eva Šlesingerová, Ph.D. 

● Mgr. Ing. Martin Černý 

● Jakub Hruška 

● Mgr. Žaneta Vencourová 

 

Omluveni: 

● Mgr. et Mgr. Vít Borčany 

● Mgr. Jan Skalík 

 

Hosté: 

● doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. 

● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 

 

Program jednání: 
 

1) Projednání a schválení Pravidel sestavování rozpočtu Fakulty sociálních studií 

MU pro kalendářní rok 2017. 

 

2) Projednání a schválení Volebního řádu Akademického senátu 

Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity. 

 

3) Různé. 

 

Program byl schválen (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

  



2/4 

Průběh jednání:  

1) Projednání a schválení Pravidel sestavování rozpočtu Fakulty sociálních studií 

MU pro kalendářní rok 2017. 

 

Tajemnice Kadlčková: Představila Pravidla sestavování rozpočtu Fakulty sociálních 

studií MU pro kalendářní rok 2017. Přiblížila změny učiněné MŠMT ČR v oblasti 

poskytování normativů vysokým školám a jejich promítnutí do sestavování rozpočtů 

v rámci MU a FSS, o nichž následně proběhla krátká diskuze. 

Senátor Černý: Vznesl dotaz týkající se adekvátního platového ohodnocování 

zahraničních zaměstnanců FSS. Opakovaně je naráženo na neschopnost tyto 

zaměstnance adekvátně platově ohodnotit, a to i v případech, kdy byl daný pracovník 

placen z projektu. Dojde k nějakému zlepšení v této oblasti? 

Tajemnice Kadlčková: Odpověděla, že tento problém má původ v univerzitním vnitřním 

mzdovém předpise, který stanovuje určité kategorie zaměstnanců a povinnost vyplácení 

mezd v čase a místě obvyklých. V rámci novelizačního procesu univerzitních předpisů 

se počítá s novelizací i tohoto předpisu. 

Děkan Dančák: Dodal, že skutečnost, že na katedrách působí zahraniční zaměstnanci, se 

promítá do kvality výuky a současně se projevuje i zvýšením rozpočtu. Nelze 

předpokládat, že úprava rozpočtových indikátorů tento problém v krátkodobém 

časovém horizontu vyřeší. 

Hlasování: 

AS FSS projednal a schvaluje Pravidla sestavování rozpočtu Fakulty sociálních 

studií MU pro kalendářní rok 2017 (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

 

 

2) Projednání a schválení Volebního řádu Akademického senátu 

Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity. 

 

Obdržené komentáře a dotazy: 

1. Ad čl. 3, odst. 4: "Kdo přesně je „akademický pracovník“ – asistent, odborný asistent, 

nebo i odborný pracovník? Kromě toho může takové opatření de facto znemožnit (ztížit) 

dostat se do senátu aktivním studentům s vhledem do fungování fakulty - opravdu to 

bude přínosem? Byl bych zde velmi opatrný při zvažování pro a proti (např. problémy 

se zájmem kandidovat). Osobně bych nechal současný stav, kdy si kandidát může 

„vybrat“.". 

2. Ad čl. 13:"Vychází v článku zmíněná lhůta i mezi začátkem jarního a začátkem 

následujícího podzimního semestru? Vypadá to, že ne (je tam 7 měsíců)."? 

Děkan Dančák: Reagoval na první z obdržených komentářů vysvětlením, že 

akademickým pracovníkem je ten, kdo může volit v komoře akademických pracovníků, 

tj. ten, kdo má volební právo mít svého zástupce jako akademika. Může se rozhodnout 

zůstat studentem a může volit jako student. Akademický pracovník, který je současně 

studentem, se tedy může rozhodnout, zda bude volit do komory akademických 
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pracovníků, nebo do komory studentské, jejichž zájmy se mohou lišit. Navrhovaná 

změna VŘ AS FSS reaguje na potřebu transparentnosti, který ze zájmů je 

reprezentován. 

Senátor Černý: Dotázal se, zda je akademickým pracovníkem i odborný asistent. Dále, 

zda je případně rozhodnou velikost úvazku. 

Děkan Dančák: Odpověděl, že každý, kdo pracuje ve vědeckém ústavu a není 

studentem, je akademickým pracovníkem z pohledu Volebního řádu, odborný asistent 

tedy hlasuje jako akademický pracovník. Velikost úvazku není rozhodná, záleží na 

skutečnosti, že se daný subjekt stává hierarchicky podřízeným děkanovi. 

Senátor Smekal: Podotkl, že dělicí kritérium spatřuje v existenci pracovněprávního 

vztahu subjektu. 

 

Senátor Ježek: Vyjádřil ideu, že rozhodným pro rozlišení je vstup do doktorského 

studia, kdy je předpokládáno, že doktorští studenti mají stejné zájmy jako akademičtí 

pracovníci, a proto by měli usilovat o získání přízně v komoře akademických 

pracovníků AS FSS. 

 

Děkan Dančák: Oponoval, že takový pohled na doktorské studenty by neodpovídal 

jejich postavení, neboť je na ně stále nahlíženo jako na studenty, přiklonil se 

k jednoznačnějšímu určení hranice na základě existence pracovněprávního vztahu. 

Po předcházející diskuzi a většinovém přiklonění se k zachování stávajícího stavu 

následně udělil pokyn k vyškrtnutí čl. 3 odst. 4 a čl. 12 odst. 2 písm. d) VŘ AS FSS. 

 

Děkan Dančák: V reakci na druhý obdržený komentář upřesnil, že lhůta pro zachování 

členství v AS FSS je zachována, nepřesáhne-li interval 4 měsíců od vykonání SZZ 

a zápisem do navazujícího studia. 

Hlasování: 

AS FSS projednal a schvaluje Volební řád Akademického senátu Fakulty 

sociálních studií Masarykovy univerzity (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

 

3) Různé. 

 

Senátorka Šlesingerová Vznesla dotaz, zda se uvažuje o evaluaci administrativních 

pracovníků i v letošním roce a případně jakým způsobem. 

 

Tajemnice Kadlčková: Odpověděla, že v minulém roce bylo možné evaluaci učinit 

v otevřené anketě prostřednictvím e-mailu, letos je uvažováno o formě dotazníkové 

ankety v ISu, kdy by byli osloveni řešitelé projektů, vedoucí a asistentky na 

jednotlivých katedrách s možností se otevřeně a anonymně vyjádřit. 

Senátorka Šlesingerová: Bylo by možné vytvořit tuto anketu takovým způsobem, aby 

šlo jmenovitě hodnotit jednotlivé administrativní pracovníky? 
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Tajemnice Kadlčková: Vedle možnosti hodnotit jednotlivá oddělení jako celek by mělo 

být možné hodnocení jednotlivých zaměstnanců těchto oddělení. 

 

Místopředseda senátu Eibl: Otázal se, zda by bylo možné uvažovat o zřízení institutu 

fakultního koordinátora agendy studentských i zaměstnaneckých výjezdů do zahraničí, 

a vyjádřil své přesvědčení, že by přispělo k jejímu zpřehlednění a vyšší míře 

transparentnosti. 

 

Děkan Dančák: Vyjádřil své znepokojení nad nízkou mírou využívání možností 

výjezdů do zahraničí, zejména ze strany studentů. 

 

Místopředseda senátu Eibl: Upozornil na problém nedostatečné informovanosti o těchto 

možnostech, za klíčové označil zlepšení možnosti získání informací a sdílení zkušeností 

na katederní úrovni. 

 

 

Místopředseda senátu Eibl: Vznesl dotaz týkající se možnosti řešení dlouhodobého 

nedostatku místností na FSS rozdělením větších místností. 

 

Děkan Dančák: Informoval o tom, že se tímto problémem vedení FSS intenzivně 

zabývá. Současná povaha rozložení kapacit místností nekoresponduje poklesu počtu 

studentů, proto je uvažováno o rozdělení větších místností na více menších s nižší 

kapacitou. Dále je zvažována možnost využití prostor v podkroví budovy FSS. 

 

 

Předsedkyně senátu Lacinová: Poděkovala všem přítomným za účast a sdělila, že příští 

zasedání AS FSS proběhne v pátek 3. 3. 2017 v 9:00 hodin. 

 

 

Přijatá usnesení: 

 

2017-08-02/1 

AS FSS projednal a schvaluje informace o pravidlech sestavování rozpočtu 

Fakulty sociálních studií MU pro kalendářní rok 2017 (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 
 

2017-08-02/2 

AS FSS projednal a schvaluje Volební řád Akademického senátu 

Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

 
 
 

   

doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D. 

předsedkyně senátu 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

místopředseda senátu 

Mgr. Žaneta Vencourová 

místopředsedkyně senátu 

 

 

Zapsal Jiří Blaha 


